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وفور منابع طبیعی و توسعه 
اقتصادی

داود منظور
وفور منابع در کشــورهای غنــی از منابع طبیعی 
تاثیرات متفاوت و بعضاً متضادی بر فرآیند توسعه 
اقتصادی کشــورها داشته اســت. در تئوری های 
مرســوم، وفور منابع طبیعی به عنوان یک نهاده 
تولیدی می تواند فرآیند رشــد و توسعه اقتصادی 
را تســریع نماید، اما برای بســیاری از کشــورها 
وفور منابع نه تنها به رشــد و توسعه اقتصادی در 
این کشــورها کمک چندانی نکرده است بلکه در 
مواردی حتی منجر به کند شــدن فرآیند رشــد و 

توسعه اقتصادی شده است.
هرچند آثـار اقتصـادی منـــابع طبیعـی در دوره 
هـــای مختلف تاریخ و در بین کشــورها متفاوت 
بوده، اما تعداد کشـورهایی کـه بـه علـت ساختار 
ضعیف اقتصادی و قانونی خود نتوانسته اند از این 
منابع به خوبی بهره مند شــوند، بـیشتـــر است. 
در اغلب مطالعات تجربــی رابطه منفی بین وفور 
منابع طبیعی و رشد اقتصادی تأییـــد شده است. 
ایـــن پدیـده بـه نفـرین منابع مشهور شده است. 
ریچارد اوتی در ســال 1993 ، در کتابی با عنوان 
»پایدار کردن توسعه در کشورهای متکی بر منابع 
معدنــی: نظریه نفرین منابع« بــرای اولین بار از 
عبــارت » نفرین منابع«، برای توصیف این پدیده 
استفاده کرد. منابع طبیعی و دریافتی حاصل از آن، 
علاوه بر اثرات مستقیم، از مسیرهای غیر مستیقیم 
مانند تغییر میزان تولید، ایجاد وابستگی به بخش 
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شناسايی ۵۰۹ فرآورده كالای بدون 
علامت استاندارد در خراسان شمالی

مدیرکل استاندارد استان خراسان شمالي  گفت: در راستاي 
بازرسي از صنوف، فروشگاه ها و مراکز توزیع و عرضه استان 
به منظور اجراي طرح طاها ، از ابتدای سال جاری تا کنون، 
تعــداد 509  فرآورده بدون علامت اســتاندارد، فاقد کد ده 
رقمي ویا مشــکوك به جعل علامت اســتاندارد، شناسایي، 

توقیف و جمع آوري شد.
فهیمه مهمان نوازدر گفتگو باخبرنگارما عنوان کرد: از ابتدای 
ســال جاری بیش از 5661 مورد بازرســي و نمونه برداري 
توسط کارشناسان این اداره کل از مراکز عرضه و توزیع کالا 

در راستاي اجراي طرح طاها، انجام شده است.
فهیمه مهمان نواز، مدیرکل استاندارد استان خراسان شمالي 
با اعلام این خبر در راستاي احقاق حقوق مصرف کنندگان، 
افزود: تولید کنندگان ملزم به درج دقیق مشخصات از جمله 
آدرس محــل تولید بــر روي محصولات و فــرآورده هاي 
مشمول استاندارد اجباري هستند و در غیر این صورت تخلف 

محسوب و به توقیف کالا منجر مي شود .
مهمان نــواز در پایان تاکید کــرد :کالاهاي بدون علامت 
استانداردکشــف شده شامل فرآورده هاي مایع سفید کننده، 
دســتمال کاغذی، دســتمال توالت، شــیر آلات بهداشتی، 
روغن موتور خودرو، وایر شمع، شناور کولر، سیم برق، نمک 

خوراکی و.... است.

مانور اتفاء حريق در بجنورد برگزارشد
مدیرعامل ســازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری 
گفت : این دوره آمادگی و آموزشــی برای همکاران سازمان 
به منظورمدیریت بر حوادث احتمالی چهارشــنبه آخر سال 

است .
آتشــپاد گریوانی عنوان داشت: هرســاله متاسفانه به دلیل  
آتش افروختن در چهارشنبه آخرسال ، حوادث بدی رقم می 
خورد وما باید  تمام توانمان را برای مدیریت و پیشگیری از 

بروز حوادث بکارببندیم.
این مســئول افزود: به منظور کنترل براتفاقات ، واحد گشت 

زنی و استقرار نیرو درصورت لزوم را در دستور کارداریم.
آتشــپاد گریوانی از شهروندان خواســت با کنترل و نظارت 
بیشتر برجوان ترها ، سطح اتفاقات و سوانح احتمالی را تا حد 

امکان کاهش دهند.

در طرح شهید سلیمانی:
 ۲۰ هزار تست سريع كرونا در خراسان 

شمالی انجام شد
معاون بهداشتی دانشــگاه علوم پزشکی خراسان شمالی از 
انجام بیش از ۲0 هزار تســت ســریع کرونا در طرح شهید 
ســلیمانی خبر داد.به گزارش اتفاقیه بــه نقل ازخبرگزاری 
صداوســیما مرکز خراســان شمالی، افشــین دلشاد معاون 
بهداشــتی دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی با اشاره به 
اقدامات انجام شــده از ابتدای طرح »شهید قاسم سلیمانی« 
در اســتان گفت: از ابتدای شروع طرح، 1۴5 تیم نظارتی با 
600 عضو، 3۷ تیم مراقبتی با ۷5 عضو و ۴9۸ تیم حمایتی 

با 1۴۲3 عضو تشکیل شده است.
دلشــاد با بیان این که ۲0 هزار و 903 تســت سریع کووید 
19 در این طرح انجام شــده است، گفت: از این تعداد ۷1۷ 
مورد تست کرونا مثبت شده اســت، همچنین تعداد 15۴۷ 
مورد از کسانی که تست آن ها منفی بوده، ولی دارای علائم 
کرونا بوده اند نمونه تســت کرونا )PCR( گرفته شد و تعداد 
1656 مورد نیز جهت ارائه خدمات جامع و کامل تر به مراکز 
منتخــب کرونا ارجاع شدند.دلشــاد گفــت: از ابتدای طرح 
تاکنون ۷۴ هزار و 53۲ مورد بازدید انجام شــده که ۲ هزار 
و ۷۲9 مورد اخطاریه دریافت کردند و 6۴ مورد پلمپ شدند 

همچنین ۲1۷ منزل گندزدایی و ضدعفونی شده اند.
وی افــزود: در اجرای این طرح 39۲ مورد مراقبت در منزل 
انجام شــده اســت و 3 هزار و ۲55 خانواده آسیب پذیر نیز 

حمایت شدند.

 كسب دو عنوان سومی توسط 
 بدمینتون بازان دختر استان 

در مسابقات شرق كشور
خراســان شــمالی بدمینتون بازان دختر خراسان شمالی در 
مسابقات بدمینتون شرق کشــور موفق به کسب دو عنوان 
سومی شــدند.مرحله انتخابی مسابقات بدمینتون منطقه ای 
)منطقه 3( دختران کشــور با حضور اســتان های خراسان 
شــمالی، رضوی، جنوبی و سیستان و بلوچستان به میزبانی 
مشــهد برگزار شــد.در این دوره از مســابقات، پنج بازیکن 
دختر از خراســان شمالی در رده های سنی مختلف به شرح 
ذیل حضور داشــتند:زیر 11 ســال: آندیا خالــق پور،زیر13 
سال: یاسمین شــمس،زیر 15 سال: بهار پارسا پور و فریناز 
روانبخش،زیر 1۷ سال: یاسمن برزگران ومربی و سرپرست: 
مریــم جوانمرد بود که آندیا خالق پور و یاســمین شــمس 
دوبازیکن استان توانســتند در این دوره از مسابقات در رده 

های سنی زیر 11 و 13 سال عنوان سومی را کسب کنند.
در این مرحله از مســابقات مقام آوران اول و دوم را کسب 
کردند به مســابقات کشــوری فروردین 1۴00 برگزار شود 

شرکت حاضر خواهند بود.

سرمقاله

استخراج منابع، بالا بردن نرخ حقیقـــی ارز، افزایش واردات 
و غیره نیز بر روی رشد اقتصادی تأثیر مـی گـذارند . وجـود 
نهادهـایی بـــا زیرساخت قانونی ضعیف نیز به بروز فساد و 
ایجاد فرصتهای رانت جویی برای در اختیـــار گرفتن درآمد 
ناشی از منابع کمک می کند و می تواند توزیـــع درآمـد در 
جامعـه را تحـت تأثیر قرار دهد و آن را به سمت یک توزیع 
نابرابر پیش راند. براســاس نظریه نفرین منابع وابستگی به 
درآمدهای ارزی ناشــی از صادرات منابــع طبیعی منجر به 
تشــدید گرایش های رانت جویانه، عدم شــفافیت و کارایی 
دولــت و بی توجهی به ارتقاء کیفیت ســرمایه انســانی در 
این جوامع می شــود که به عملکرد ضعیف اقتصادی در این 

کشورها منجر می شود.
البته در بین کشــورهای دارای منابع طبیعی غنی، می توان 
نمونه هایی مانند بوتسوانا، شیلی، استرالیا، مـــالزی، کانـادا، 
نروژ و هلنـــد را هم پیدا کرد کـــه از این منابع اســتفاده 
بهینه کرده و رشــد اقتصادی خود را به حداکثر رســانده و 
بـه نـوعی از نفرین منابع گریخته اند. ویژگی مشترك تمـام 
کشـورهایی کـــه از وجود منابع طبیعی بهره زیاد برده اند، 
داشـــتن سیسـتم نهـادی دقیـــق، منسجم و قانونمند می 

باشد.

بارش سنگین برف در خراسان شمالی؛

كولاک زمستان در آخرين روزهای سال
و  در شهرها  و کولاك  برف  بارش سنگین   
علی رغم  شمالی  خراسان  استان  محورهای 
اعلام قبلی هواشناسی- باز هم همه را غافلگیر و روز 

گذشته محور بجنورد به شمال را مسدود کرد.
بارش سنگین برف از دقایق پایانی جمعه شب در بیشتر 
مناطق خراسان شمالی آغاز شد و برف سنگین در تمام 
محورهای مواصلاتی استان باعث بسته شدن و کندی 

حرکت خودرورها شد.
امدادرسانی بیش از ۸۰ نفر توسط امدادگران جمعیت 

هلال احمر استان
مدیرعامــل جمعیت هلال احمر خراســان شــمالی از 
امدادرســانی به بیش از ۸0 نفر که در اثر بارش برف و 
بروز کولاك دچار مشــکل شده بودند طی جمعه شب 

در استان خبر داد.
ابوالفضل محبان در گفت وگو با ایسنا اظهارکرد: با ورود 
سامانه بارشی و وقوع برف و کولاك، 1۴ تیم عملیاتی 
برای خدمت رســانی به حادثه دیدگان و در راه ماندگان 

به کارگیری شدند.
وی افــزود: با تلاش امدادگــران و نجاتگران جمعیت 
هلال احمر اســتان، ۲۴ خودرو رهاسازی شد و ۸1 نفر 

نیز امدادرسانی شدند.
محبــان ادامه داد: با هماهنگی مرکز کنترل هماهنگی 
eoc نیز دو نفر در راه مانده در محور روستاهای قولانلو 
به کیمرام شیروان و یک نفر در روستای گلی که دچار 

حمله قلبی شده بود، نجات داده شدند.
وی اظهارکرد: خوابگاه های دانش آموزی ســطح استان 
بــا ظرفیت ۷00 تخت برای اســکان اضطراری در راه 

ماندگان در نظر گرفته شده است.
محبان تأکید کرد: تیم های امدادی جمعیت هلال احمر 
همچنین در محورهای اســتان تردد دارند تا در صورت 

مواجهه با هرگونه حادثه اقدامات لازم را انجام دهند.
محبان خاطرنشــان کــرد: تیم های امــدادی جمعیت 
هلال احمر اســتان تا پایان بارش بــرف و کولاك در 

آماده باش کامل به سر می برند.
ساعات پرکار درخدمات شهری شهرداری بجنورد 

شــهرداربجنورد گفت: با توجه به ورود ســامانه سرد 
و بارش ها از جمعه شــب در اســتان ســاعات پرکار 
درخدمات شــهری شــهرداری بجنورد برای همکاران 
رقــم خورد از جمله گل کاری نوروزی ، رفع آبگرفتگی 

، ایمن سازی از توفان ، برف روبی و نمک پاشی بود.

هادی زارعی افزود: اقدام به برف روبی گســترده معابر 
شهری تیم های خدمات شهری شهرداری ، تمام وقت 

مشغول کار هستند .
زارعــی اضافه کرد: طی این مدت تقاطع ها ، بلوارها و 
راههای اصلی شهر برف روبی شدند و دراین اقدام کلیه 
همکاران سازمان ســیما و منظرشهری نیز با پاکبانان 

همکاری  کردند.
معاون خدمات شهری شــهرداری بجنورد نیز با اعلام 
اینکه ناپایداری جوی، شکل خدمات شهرداری را طی 
روز گذشــته تغییر داد ، گفت : وزش باد سنگین در روز 
5 شنبه و بارش باران روزجمعه و بارش برف روز شنبه 
باعث شــد شکل کارهای خدمات شــهری متناسب با 

شرایط تغییرکند.
شــادکام گفت: ورود سامانه ســرد و بارش برف منجر 
شد کل خدماتمان را به برف روبی و نمک پاشی معابر 
اختصاص بدهیم و دراین اقدام، پرســنل سازمان سیما 
ومنظــررا نیز به تیم عملیاتی بــرف روبی معابر اضافه 
کردیم تا بتوانیم سطح گسترده تری از معابر را پوشش 
بدهیم.شادکام گفت: رفع ابگرفتگی معابر و لای روبی 
گســترده کانالها و جمع آوری شــاخه ها و زباله های 

متفرق شــده از توفــان، بخش اعظمــی از فعالیتهای 
خدمات شهری را به خود اختصاص داد.

این مسئول یادآورشــد: درحالی که در آخرین هفته از 
اســفند ، حجم کارهای نوروزی بی شــماری را برای 
انجام تــدارك دیده بودیــم ، وضعیــت ناپایدارجوی 
منجر شد تمرکزمان را به ایجاد وضعیت پایدار درشهر 

اختصاص بدهیم که شــامل برف روبی ، نمک پاشــی 
وایمن سازی تردد و دسترسی معابر است.

به گفته شــادکام ، کلیه معابر منتهی به بیمارستانها و 
مراکز درمانی ، مراکز آموزشی و فرهنگی و معابرمنتهی 
به هســته مرکزی شهر دراولویت  نظافت و برف روبی 

شدند .

رئیس نظام پزشکی خراسان شمالی با اشاره 
حال  در  گر  بیمه  های  سیستم  اینکه  به 
تحول هستند و این تحول بسیار خوب است، گفت: اما 

هر تحولی باید در زمان مناسب خود صورت گیرد.
دکتر محمد حســین انصاری مود در گفتگو با ایســنا 
تاکید کرد: طرح پزشــک خانواده بالاخره باید اجرایی 
شــود که لازمه اجرای آن، این است که پرونده های 
الکترونیک تشکیل شود و برای تشکیل آن طرح نسخ 
الکترونیکی طی یکی دو ســال اخیــر به مرحله اجرا 
درآمد.انصاری مود تصریــح کرد: اما این طرح زمانی 
در خراسان شــمالی اجرایی شده است که زیرساخت 
های لازم برای انجام آن فراهم نیست و گاهی اوقات 
نوشتن یک نسخه الکترونیکی زمان زیادی را به خود 
اختصــاص می دهد که نتیجه آن ازدحام در مطب ها 

در زمان کرونایی است.
وی خاطرنشان کرد: جامعه پزشکی مخالفتی با اجرای 
طرح نسخ الکترونیکی ندارد اما اجرای شتاب زده آن 

مورد نقد پزشکان است.
این مقام مســئول تصریح کرد: اشکال در نرم افزاری 
که از ســوی بیمه ارائه شده، ســرعت کند اینترنت و 
مشــکلاتی است که پزشــکان هنگام نوشتن نسخه 

الکترونیکی با آن مشکل دارند.
وی با اشــاره به اینکه قرار بر این اســت تا طی چند 
ماه آینده طرح حذف دفترچه های کاغذی در راستای 
طرح نســخ الکترونیکی انجام شود، تاکیدکرد: نگران 
آن روز هستیم که کاســه صبر پزشکان لبریز شود و 
دیگر هیچ تمایلی برای عقد قرار داد با ســازمان های 

بیمه گر را نداشته باشند.

رئیس نظام پزشــکی خراسان شــمالی بیان کرد: در 
صــورت بروز این مشــکل، اولیــن گروهی که ضرر 
خواهند کرد، مردم هستند چراکه هزینه درمان آن ها 

چندین برابر می شود.
 اعتقادی نسبت به نبود زیرساخت برای اجرای طرح 

نسخه الکترونیکی ندارم
ســیدی مدیر کل تامین اجتماعی خراسان شمالی نیز 
در ادامه در گفت و گو با ایســنا، گفت: به این گلایه 
پزشکان که زیرســاخت لازم برای اجرای طرح نسخ 

الکترونیکی وجود ندارد، اعتقادی ندارم.
وی افزود: مشــکلی که در ایــن میان وجود دارد این 
اســت که جامعه پزشــکی برای اجــرای این طرح 

همراهی نمی کنند.
ســیدی در پاســخ به این سوال که مســئله ای که 
پزشــکان مطرح می کنند آن است که نرم افزاری که 
از ســوی بیمه تامین اجتماعی ارائه می شود، مشکل 
دارد، گفت: پزشکان مســتقر در کلینیک های تامین 
اجتماعی چندین سال اســت که با این نرم افزار کار 
می کنند اما هم اکنون آن ها با این نرم افزار مشکلی 

ندارند.
وی افزود: اگر پزشــکان با اجرای این طرح همراهی 
کنند یک ســوم در زمان نسخه نویسی آن ها صرفه 

جویی می شود.
 اجرای طرح نسخه نویسی الکترونیکی در حال حاضر 

اجباری نیست
جهانیــان مدیر درمــان اداره کل تامیــن اجتماعی 
خراســان شــمالی همچنین در گفت و گو با ایسنا، با 
بیان اینکه در حال حاضر موضوع نسخه الکترونیکی 

جنبه پیشنهادی دارد و اجباری نیست، گفت: در حال 
حاضر نسخه نویسی به شکل های مختلف انجام می 

شود.
وی افزود: تعدادی از پزشــکان نســبت به اینکه نرم 
افزار کند و یا اینترنت ضعیف است گلایه مند هستند 
که به آن ها اعلام شــده که نســخه دستی در داخل 

دفترچه های بیمه بنویسند.
جهانیان ادامه داد: از ســوی دیگر قرار بر این است تا 
به زودی طرح حذف دفترچه های دســتی نیز انجام 
شــود که در این صورت به پزشــکان اعلام شده که 
اگر برای آن ها امکان نسخه پیچی الکترونیکی وجود 
ندارد بالای ســربرگ مطب کد بیمار نیز نوشته شود 
هــم بیمار می تواند از تعرفه های بیمه اســتفاده کند 

و هم خود پزشک حقوقش را از بیمه خواهد گرفت.
جهانیان تصریح کرد: در حال حاضر ۴۲0 پزشــک در 
خراسان شمالی طرف قرار داد با بیمه هستند و علاوه 
بر آن ۴0 پزشــک متخصص و فوق تخصص نیز در 

این استان وجود دارند که با بیمه قرار داد ندارند.
وی خاطرنشان کرد: تامین اجتماعی برای تسهیل در 
روند نسخه پیچی الکترونیکی آموزش ها را به صورت 
رایــگان ارائه می دهد و از ســوی دیگر این آموزش 

حتی در مطب ها انجام خواهد شد.
این مقام مســئول تصریح کرد: ارائه تســهیلات به 
پزشکان برای خرید سیستم مورد نیاز از دیگر اقداماتی 

است که در راستای انجام این طرح انجام می شود.
وی تاکیدکــرد: نســخه الکترونیکی اولیــن گام در 
تشــکیل پرونده های الکترونیکی است و اجرای آن 

یکی از الزامات قانون ششم توسعه است.

هرچند کرونا در کشور ثباتی نسبی به خود 
گرفته است، اما شیوع ویروس جهش یافته 
انگلیسی و البته روند افزایشی و تند بیماری در برخی 
گفته  به  و  پابرجاست  هنوز  خوزستان  مانند  استان ها 
وزارت بهداشتی ها شرایط همچنان شکننده است. از 
گفته  طبق  بهار،  آمدن  آستانه  در  متاسفانه  طرفی 
در  پروتکل های  رعایت  میزان  بهداشتی ها  وزارت 
کشور کاهش یافته است. این درحالی است که بین 
کاهش عمل به توصیه های بهداشتی و افزایش موارد 
ابتلا، بستری و به دنبال آن افزایش در موارد مرگ و 
میر ناشی از کرونا، رابطه مستقیم و معنی داری وجود 
دارد.دکتر علیرضا رییسی، سخنگوی ستاد ملی مقابله 
 ۲۸ در  یافته  ویروس جهش  که  کرد  اعلام  کرونا  با 
استان کشور شناسایی شده و در حال گردش است. در 
عین حال در سطح کشور وضعیت فعلی اغلب استان ها 

نسبتا پایدار است، اما این شرایط شکننده است و باید 
به دقت این وضعیت را حفظ کنیم.

با وجود این هشدارها اما، سخنگوی وزارت بهداشت، 
چندی پیش در گفت وگو با ایســنا، از کاهش رعایت 
پروتکل های بهداشــتی در کشــور خبر داد و گفت: 
میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی در کشــور به 
کمترین حد خود از آبان 99 تاکنون رســیده و این در 

آستانه عید نوروز هشدار مهمی است.
با توجه به نمودارهای منتشــر شده از سوی معاونت 
بهداشــتی وزارت بهداشــت، در حال حاضر میانگین 
میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی در کشــور تا 

بیستم اسفند ماه به 60.۴۲ درصد رسیده است.
درصد رعایت پروتکل ها را در بازه 13 تا ۲0 اســفند 
ماه به تفکیک شهرها می توانید در تصویر زیر ببینید. 
همانطور که در تصویر مشــخص شــده است، میزان 

رعایت پروتکل های بهداشتی در شش شهر آذربایجان 
غربی، گیــلان، ایلام، همدان، چهارمحال بختیاری و 
سیســتان و بلوچســتان بین 36 تا 6۲ درصد است. 
همچنین در هفت شهر  کردستان، لرستان، گلستان، 
خوزســتان، کهگیلویه و بویر احمد، فارس و خراسان 
رضوی میزان رعایت پروتکل های بهداشتی بین 53 

تا 59 درصد بوده است.
در عیــن حال میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی 
تا بیستم اسفند ماه در شــهرهای آذربایجان شرقی، 
ســمنان، کرمانشــاه، زنجان، مرکزی، قم، مازندارن، 
البرز، اصفهان، خراسان شــمالی، بوشهر، هرمزگان، 
کرمان و خراســان جنوبی بین 60 تا 66 درصد بوده 
است. همچنین در شــهرهای اردبیل، قزوین، تهران 
و یزد میزان رعایت پروتکل های بهداشــتی 6۷ تا ۷3 

درصد بوده است.

مدیرکل امور عشایر خراسان شمالی گفت: با 
توجه به اینکه 50 سامانه عرفی عشایر استان 
در قشلاقگاه های استان گلستان مستقر هستند، تا به 
کنون فقط تعداد کمی از این سامانه ها ممیزی شده اند 
و ممیزی مابقی سامانه های عشایر استان معطل تامین 
اعتبار هستند.محمدرضا قلی پور، مدیرکل امور عشایری 
خراسان شمالی در گفت و گو با خبرنگار عصر اترك 
اظهار کرد: با حضور رییس سازمان امور عشایر ایران از 
قشلاقگاه های عشایر خراسان شمالی واقع در استان 
گلستان بازدیدی انجام شد که در این بازدید گلایه ها و 
های  قشلاقگاه  در  شمالی  خراسان  عشایر  مشکلات 
استان گلستان مورد بررسی قرار گرفتند.قلی پور گفت: 
عشایر خراسان شمالی نسبت به وضعیت نامناسب ایل 
استان  در قشلاقگاه های  آنها  نشدن  و مرمت  راه ها 
گلستان گلایه کردند.وی همچنین افزود: آنان نسبت به 
وضعیت آبرسانی سیار و نبود منابع آبی سالم و بهداشتی 
برای برداشت آب در مناطق قشلاقگاهی خود در استان 
خراسان  عشایر  گلایه  به  داشتند.وی  گلایه  گلستان 
از  پایین کنسانتره هایی که  به کیفیت  شمالی نسبت 
شوند  می  تحویل  آنان  به  دام  خوراك  کارخانجات 
از عدم تحویل سهمیه آرد عشایر استان به  همچنین 
همچنین  نان،  پخت  برای  استان  این  های  نانوایی 

وضعیت نامناسب خوابگاه مدرسه شبانه روزی دخترانه 
عشایر خراسان شمالی واقع در مراوه تپه نیز اشاره کرد.

قلی پور در ادامه درباره رسیدگی به این مشکلات اظهار 
کرد: با توجه به اینکه به علت کمبود اعتبارات ایل راه 
های قشلاقگاهی استان گلستان مناسب سازی نشده 
اند، پیشنهاد شد تا مسئولان ذی ربط استان گلستان در 
بودجه سال 1۴00 نسبت به مناسب سازی ایل راه های 
قشلاقگاهی خود اقدام کند.وی گفت: با توجه به اینکه 
استان  اخیرا یک حلقه چاه عمیق در منطقه قره قوم 
گلستان حفر شده است، مقرر شد تا از محل این چاه، آب 
سالم و مطمئن برای عشایر خراسان شمالی تامین شود.

وی گفت: در این جلسه تصمیم گرفته شد که اداره کل 
امور عشایری استان گلستان کنسانتره های تحویلی به 
عشایر استان را ابتدا آنالیز کند سپس در اختیار عشایر 
عشایری  امور  بگیرد.مدیرکل  قرار  شمالی  خراسان 
خراسان شمالی همچنین افزود: ادارات کل امور عشایری 
استان های گلستان و خراسان شمالی نسبت به  بررسی 
خراسان  عشایر  آرد  سهمیه  اختصاص  مشکل  رفع  و 
نانوایی های استان گلستان ورود کنند.وی  به  شمالی 
یادآور شد: در این جلسه تصمیم گرفته شد که اداره کل 
آموزش و پرورش همچنین اداره کل تجهیز و نوسازی 
مدارس استان خراسان شمالی نسبت به مناسب سازی 

خوابگاه مدرسه شبانه روزی دخترانه عشایری استان در 
شهرستان مراوه تپه نیز اقدام کند.وی در بخش دیگری 
از سخن خود درباره انجام ممیزی و تجدید ممیزی مراتع 
جدی  مطالبات  از  که  گلستان  استان  قشلاقگاهی 
عشایری خراسان شمالی مستقر در این قشلاقگاه ها 
هستند نیز بیان کرد: بارها جلساتی با حضور مسئولان 
مطالبه   این  به  پاسخگویی  برای  استان  دو  ربط  ذی 
برگزار شده اند تا اشخاص ذی حق و غیر ذی حق در 
گلستان  استان  های  قشلاقگاه  مراتع  از  برداری  بهره 
مشخص شوند.مدیرکل امور عشایری خراسان شمالی با 
انجام تجدید  اعتبارات  به علت کمبود  اینکه  به  اشاره 
ممیزی در استان گلستان به پایان نرسیده است، عنوان 
در  شمالی  خراسان  عشایر  عرفی  سامانه   50 کرد: 
قشلاقگاه های استان گلستان مستقر هستند که تا به 
کنون فقط چند سامانه عرفی ممیزی شده اند و مابقی 
سامانه های عرفی عشایر استان در این استان معطل 
تامین اعتبار برای انجام ممیزی هستند.قلی پور در خاتمه 
از قول سازمان امور عشایری ایران نسبت به اعطای دو 
میلیارد تومان تسهیلات چهار درصد با دوره بازپرداخت 
پنج ساله از محل ماده 10 و ماده 1۲ به تمامی عشایر 
 متقاضی مستقر در قشلاقگاه های استان گلستان نیز 

خبر داد.

مدیرکل آموزش پرورش خراسان شمالی 
گفــت: جوایــز ویژه ارســالی از مرکــز تحقیقات 
فیزیک هســته ای اروپــا )CERN( به تیم منتخب 

دانش آموزی شهرستان بجنورد اهدا شد.
مهدی مودی در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت: این 
تیم به سرپرســتی دکتر سیدعلی مهدی پور و دکتر 
مریم شفیعی از دبیران فیزیک شهرستان بجنورد در 
ششمین دوره مســابقات بین المللی فیزیک شرکت 

کرده بود و برنده جایزه ویژه این مسابقات شد.
وی با اشــاره به اینکه تیم دانــش آموزان بجنورد 
شــامل ســه دانش آموز پســر و یک دانش آموز 
دختر است افزود: این مســابقات توسط بزرگترین 
آزمایشــگاه فیزیک جهان واقع در کشــور سوئیس 

برگزار شد.
سرپرســت این تیم مســابقات هم به خبرنگار ایرنا 
گفت: مرکز تحقیقات فیزیک هسته ای اروپا )سرن( 
واقع در  شهر ژنو سوئیس بزرگترین مرکز تحقیقات 
فیزیک دنیا اســت، این مرکز ســالانه در فراخوان 
مختلف، مســابقات ویژه دانشــجویان تحصیلات 
تکمیلی، اساتید دانشگاه ها دبیران فیزیک و دانش 

آموزان برگزار می کند.
دکتر سید علی مهدی پور اظهار داشت: یکی از این 
مسابقات، طرح های دانش آموزی مرتبط با فیزیک 
ویژه دانش آموزان دبیرستان از سراسر جهان است.

وی خاطرنشــان کرد: تیم دانش آموزی دبیرستان 
های شهر بجنورد در  ششمین دوره شرکت کردند  
و در جمــع تیم های برتر قرار گرفــت و موفق به 

دریافت جایزه ویژه شد.
وی گفت: طرح ارائه شده به این مسابقات در زمینه 
محاســبات تابش امواج الکترومغناطیس در شتاب 

دهنده های ذرات است.
مهدی پور خاطرنشــان کرد: جوایز و گواهی های 
معتبر این مســابقات ویژه دانش آموزان شــرکت 
کننده و سرپرســتان از طرف مرکز سرن به ایران 

ارسال شده است.
وی گفت: در ســال ۲01۸ هم تیــم دانش آموزی 
شهرستان بجنورد موفق به قرار گرفتن در بین تیم 

های منتخب شده بود.
سرپرست این تیم مســابقات افزود: تعداد تیم های 
شرکت کننده در این دوره حدود ۲00  تیم از سراسر 

دنیا است.

ــمالی  ــان ش ــز خراس ــاف مرک ــاق اصن ــس ات ریی
ــلام  ــام اق ــته تم ــالهای گذش ــد س ــت: همانن گف
ــال  ــی س ــای پایان ــرای روزه ــی در بازارب اساس
تامیــن شــده اســت و مشــکلی در زمینــه اقــلام 
 اساســی و میــوه شــب عیــد وجــود نــدارد.

خبرنــگار  بــا  گفتگــو  امیــدواردر  مهــدی 
مــا اظهــار داشــت: اقــلام اساســی و میــوه 
و  ذخیــره  کافــی  انــدازه  بــه  عیــد  شــب 
شــود. مــی  توزیــع  و  اســت  شــده   تامیــن 

ــمالی  ــان ش ــز خراس ــاف مرک ــاق اصن ــس ات ریی
بــا اشــاره بــه شــایعاتی مبنــی بــر احتمــال 
ــت:  ــوروز، گف ــد ن ــتانه عی ــازار در آس ــی ب تعطیل
هیــچ تصمیمــی مبنــی بــر تعطیلــی کســب 
نشــده  گرفتــه  آتــی  روزهــای  در  کارهــا  و 
ــی  ــند ول ــران نباش ــردم نگ ــبه و م ــت وکس اس
نبایــد رعایــت پروتــکل هــای بهداشــتی از 
 ســوی مــردم و واحدهــا کــم رنــگ شــود. 
وی بــا بیــان اینکــه یکــی ازاتفاقــات خــوب کــه 
ــه  ــرد ک ــات ک ــت اثب ــه دول ــا ب در دوران کرون
کســبه در قســمت هــای مختلــف کمــک حــال 
ــدی  ــای تولی ــزود: ورود واحده ــد، اف ــت بودن دول
 بــرای تولیــد ماســک یکــی از ایــن مــوارد بــود.

ــمالی  ــان ش ــز خراس ــاف مرک ــاق اصن ــس ات ریی
بــا بیــان اینکــه ســال هــای گذشــته بــرای بــالا 
بــردن فــروش و رفــاه مــردم نمایشــگاه ه هــای 
ــا توجــه  ــا امســال ب ــی شــد ام ــزار م ــاره برگ به
ــا تمــام نمایشــگاه هــا کنســل  ــه شــرایط کرون ب
ــگاه  ــزاری نمایش ــا برگ ــرد: ب ــح ک ــدند، تصری ش
مجــازی شــرایط بــرای فــروش از راه دوردر درگاه 
مجــازی بــرای واحدهــا فراهــم شــد و زیرســاخت 

ــازی  ــروش مج ــوی ف ــمت و س ــه س ــا را ب ه
ــم. بردی

1۰ درصد از واحدهای صنفی به سمت فروش 
فضای مجازی رفتند

امیدواربــا بیــان اینکــه تاکنــون بیــش از10 
درصــد از واحدهــای صنفــی مــا بــه ســمت 
هرچنــد  رفتنــد  مجــازی  فضــای  فــروش 
مــی  تــلاش  امــا  اســت  کــم  رقــم  ایــن 
کنیــم تــا در ایــن زمینــه فرهنــگ ســازی 
نمایشــگاه هــای  از  شــود کــه خوشــبختانه 
اســت. شــده  خوبــی  اســتقبال   مجــازی 

ــردم از  ــن م ــی در بی ــه نارضایت ــاره ب ــا اش وی ب
ــن  ــردم در ای ــت: م ــازار، گف ــران فروشــی در ب گ
ــی  ــای صنف ــا واحده ــد ام ــراض دارن ــه اعت زمین
مــا در اســتان بــه واحدهــای بــزرگ تــر از 
ــتند و  ــته هس ــزرگ وابس ــای ب ــتان ه ــایر اس س
 واحدهــای مــا در ایــن گرانــی هــا مقصر نیســتند.

ــمالی  ــان ش ــز خراس ــاف مرک ــاق اصن ــس ات ریی
ــه  ــازار از کارخان ــح کــرد: پروســه شــروع ب تصری
ــد  ــای پخــش و بع ــرکت ه ــده و ش ــد کنن ، تولی
ــارت  ــد نظ ــه بای ــت ک ــروش اس ــای ف واحده
ــته  ــا وابس ــتان م ــرد و اس ــورت بگی ــالا ص از ب
ــیاری  ــت ، بس ــر اس ــزرگ ت ــای ب ــتان ه ــه اس ب
ــدون  ــه ب ــت ک ــن اس ــد تامی ــات از واح از تخلف
ــد. ــی برن ــالا م ــود را ب ــای خ ــت ه ــوز قیم  مج

ــن  ــفانه در ای ــرد: متاس ــان ک ــدوار خاطرنش امی
ــت  ــان ارز قیم ــل نوس ــه دلی ــر ب ــال اخی دو س
ــش  ــث کاه ــت و باع ــش یاف ــیار افزای ــا بس ه
مشــتریان واحدهــای صنفــی شــد و کســبه مــا از 

ــدند. ــرر ش ــا متض ــی ه ــن گران ای

 نبود زیرساخت لازم برای اجرای طرح نسخه الکترونیکی
 در استان

میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در خراسان شمالی 6۰ درصد است

عشایر استان معطل تامین اعتبار ممیزی قشلاقگاه ها

جوایز مسابقات جهانی فیزیک به دانش آموزان 
بجنوردی رسید

کمبودی برای تامین اقلام اساسی در بازار استان وجود ندارد 
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محدودسازی افزایش حقوق نجومی بگیران و 
همچنین حذف مجوز انتشار اوراق به سازمان 
منابع  کسری  تامین  برای  یارانه ها  هدفمندسازی 
هدفمندی جزو مهمترین اقدامات مثبت نمایندگان در 
علنی  صحن  در   1۴00 بودجه  لایحه  اصلاح  زمینه 

مجلس بود.
به گــزارش اتفاقیه به نقل از خبرگزاری فارس، فرآیند 
بررســی و اصلاح گزارش کمیســیون تلفیق مجلس 
شورای اسلامی درباره لایحه بودجه 1۴00، شنبه 16 
اســفندماه در صحن علنی مجلس به پایان رسید و به 
زودی جلســه کمیســیون تلفیق مجلس برای بررسی 
ایرادات شورای نگهبان تشکیل خواهد شد و به احتمال 
فــراوان، امروز پرونده لایحــه بودجه 1۴00 درصحن 

علنی مجلس بسته خواهد شد.
مهمترین دستاوردهای مجلس در زمینه اصلاح لایحه 

بودجه 1۴00 در صحن علنی مجلس عبارتست از:
1- محدودســازی افزایــش حقوق نجومــی بگیران: 
نمایندگان مجلس با ایجاد ســقف ۲.5 میلیون تومان 
برای افزایش حقوق کارمنــدان، عملا افزایش حقوق 
افرادی که بالای 10 میلیــون تومان بودند را محدود 
کردند. البته دولت شــدیدا مخالــف این موضوع بود و 
برخی نماینــدگان مجلس که عضــو هیئت علمی یا 
قاضی بودند هم تلاش بسیاری برای حذف این مصوبه 
یا مستثنی شدن اعضای هیئت علمی یا قضات از این 
سقف کردند که این تلاش ها با هوشیاری نمایندگان 
مجلس ناکام ماند تا مجلس یازدهم موفق شــود گام 
بزرگی در راســتای رفع تبعیض بین کارمندان دولت و 

مقابله با حقوق های نجومی بردارد.
۲- حذف مجوز انتشــار اوراق به ســازمان هدفمندی 
برای تامین کســری منابع هدفمندی: دولت در قالب 
تبصره 1۴ لایحه بودجه درخواســت کــرده بود برای 
تامیــن کســری منابع هدفمنــدی یارانه هــا، مجوز 
انتشار اوراق به ســازمان هدفمندسازی یارانه ها داده 
شــود. با توجه به اینکه دولت نتوانست در دفاع از این 
درخواســتش، توجیهات منطقی مطرح کند و همچنین 
وجود ابهامات درباره نحوه تسویه این اوراق و همچنین 
تاثیر منفی آن درباره تحقق منابع هدفمندی یارانه ها، 
نمایندگان مجلس با پیشنهاد حذف مجوز انتشار اوراق 
به ســازمان هدفمندســازی یارانه ها موافقت کردند و 
گام مهمی در جلوگیری از تشدید بی انضباطی بودجه 

ای برداشتند.

3- تعیین سهم ســازمان تامین اجتماعی از منابع بند 
»و« تبصــره ۲: با توجه به بدهی ســنگین دولت به 
سازمان تامین اجتماعی و همچنین اجرای ناقص طرح 
همسازی حقوق بازنشستگان این سازمان در ماه های 
اخیر که موجب ایجاد مشــکلاتی شــده بود، ضرورت 
داشــت که سهم سازمان تامین اجتماعی از منابع 150 
هزار میلیارد تومانی بند »و« تبصره ۲ تعیین شــود. با 
پیگیری و اصرار نمایندگان در صحن علنی مجلس این 
امر محقق شد و مقرر گردید ۸9 هزار میلیارد تومان از 

این منابع به این سازمان تخصیص یابد.
۴- برخی اصلاحات مالیاتی: علی رغم اقدامات فراوان 
و کارنامه موفق کمیســیون تلفیــق مجلس در زمینه 
اصلاح لایحــه بودجه 1۴00 در زمینــه مالیات، این 
کمیســیون به برخی موضوعات بی توجهی کرده بود 
یا برخی از مصوبات این کمیسیون نیازمند اصلاح بود. 
برخی از این مشکلات در صحن علنی مجلس برطرف 
گردید. به عنوان مثال، سقف معافیت مالیاتی هنرمندان 
از 500 میلیون تومــان به ۲00 میلیون تومان یعنی ۴ 
برابر معافیت مالیاتی کارمندان کاهش یافت. همچنین 
پیشنهاد اخذ مالیات از اینفلوئنسرهای با بیشتر از 500 

هزار دنبال کننده به تصویب رسید.
 مهمترین ناکامی های مجلس در زمینه اصلاح لایحه 

بودجه 14۰۰
مهمترین ناکامی های مجلس در زمینه اصلاح لایحه 

بودجه 1۴00 در صحن علنی مجلس عبارتست از:
1- عــدم حذف معافیت قضات و اعضای هیئت علمی 
از پرداخت مالیات پلکانی حقوق: یکی از جنجالی ترین 
مصوبات کمیسیون تلفیق مجلس، موافقت با پیشنهاد 
دولت مبنی بر تــداوم معافیت اعضای هیئت علمی از 
پرداخت مالیات پلکانی حقــوق و همچنین ایجاد این 
معافیــت مالیاتی برای قضات بود. در واقع، براســاس 
مصوبه کمیسیون تلفیق مجلس مقرر شده بود از حقوق 
اعضای هیئت علمی دانشگاه ها و قضات صرفا مالیات 
10 درصدی کسر شود. علی رغم اینکه پیشنهاد حذف 
ایــن دو معافیت مالیاتی، بــا رای موافق 133 نماینده 
مجلس موفق به کســب بیش از 60 درصد نمایندگان 
حاضر در جلســه شــد و ابتدا در صحن علنی مجلس 
اعلام شــد که به تصویب رسیده اســت ولی نهایتا با 
تشخیص هیئت رئیسه مجلس، اعلام شد این موضوع 
برخلاف قوانین موجود و در نتیجه، نیازمند رای دوسوم 

نمایندگان مجلس بوده و به تصویب نرسیده است.

۲- عــدم حذف بودجه پیش بینی شــده برای اجرای 
طرح همســان سازی اعضای هیئت علمی دانشگاه ها: 
اجرای طرح همســان ســازی اعضــای هیئت علمی 
دانشــگاه ها منجر به ایجاد دور جدیدی از مســابقه 
افزایش حقوق در بین کارمندان دولت خواهد شــد و 
در نتیجه، تشدید کســری بودجه، استقراض از بانک 
مرکــزی و نهایتا تورم را به دنبال خواهد داشــت. به 
همین دلیل، انتظار می رفت این پیشنهاد دولت که به 
تصویب کمیســیون تلفیق مجلس هم رسیده بود، در 
صحن علنی مجلس حذف شــود ولی به بهانه حمایت 
از نخبگان، این امر محقق نشــد و اکثریت نمایندگان 

مجلس با پیشنهاد حذف این موضوع مخالفت کردند.

3- عدم حذف مجوز سازمان هدفمندی برای استفاده 
از تنخــواه بانک مرکزی برای جبران کســری منابع 
هدفمنــدی: از دیدگاه کارشناســان، موضوع صادرات 
فرآورده های نفتی در بخش منابع هدفمندی یارانه ها، 
دچار کم برآوردی بود و در نتیجه، سازمان هدفمندسازی 
یارانه ها برای پرداخت مصــارف هدفمندی یارانه ها 
بخصوص پرداخت یارانه نقدی و یارانه معیشــتی که 
صرفا حدود یک هشــتم از کل مصارف هدفمندی را 
تشکیل می دهد، مشکلی نداشت. با این وجود، دولت 
پیشنهاد اســتفاده از تنخواه بانک مرکزی برای جبران 
کسری منابع هدفمندی یارانه ها داده بود، پیشنهادی 
کــه نه تنها توجیه کارشناســی نداشــت بلکه موجب 
تشــدید بی انضباطی بودجه ای می شــد. علی رغم 
تلاش برخی از نماینــدگان مجلس برای اصلاح این 
وضعیت، پیشــنهاد حذف این مجــوز در صحن علنی 

مجلس به تصویب نرسید.
۴- دو برابر کردن ســقف قیر رایــگان: با وجود همه 
انتقاداتی که به موضوع رانت زا بودن قیر رایگان وارد 
بود، نماینــدگان در صحن علنــی مجلس، حجم قیر 
رایگان را دو برابر کرده و از ۲ میلیون تن به ۴ میلیون 
تن رساند تا عملا نه تنها مهر تایید بر مصوبه پرحاشیه 
کمیســیون تلفیق زده باشــند بلکه تبعات اجرای این 

مصوبه را تشدید نمایند.
در مجموع و مشــابه ســال های قبــل، بخش اعظم 
اصلاحــات لایحه بودجه 1۴00 در کمیســیون تلفیق 
مجلس انجام شد و نمایندگان در صحن علنی مجلس 
موفق نشــدند تغییرات مهمی در بخش های کلیدی 

بودجه ایجاد نمایند.

شرکت  پرداخت  و  تسویه  سیستم های  مدیر 
در  که  سودی  گفت:  مرکزی  سپرده گذاری 
شده  پرداخت  سهامداران  حساب  به  اخیر  وقت  چند 

است، هیچ ارتباطی به سود سهام عدالت ندارد.
به گزارش اتفاقیه به نقل از ایرنا، هفته گذشــته خبری 
در برخی از رســانه ها مبنی بر واریز سود ۷.5 میلیون 
نفر از ســهامدار خرد ســهام عدالت منتشر شد که در 
این زمینه حسین قشمی اعلام کرد: اکنون بسیاری از 
سهامداران که جزو مشمولان سهام عدالت هستند، در 
انتظار پرداخت سود هستند. اما باید اعلام کرد، سودی 
که در چند وقت اخیر به حســاب سهامداران پرداخت 

شده است، هیچ ارتباطی به سود سهام عدالت ندارد.
وی خاطرنشــان کرد: موضوع مطرح شده در خصوص 
توزیع سود شرکت ها بوده است که در راستای اختیارات 
شــرکت ســپرده گذاری انجام و به حساب سهامداران 

شرکت های بورسی و فرابورس پرداخت شده است.
قشــمی خاطرنشــان کــرد: از ســال 9۷ شــرکت 
سپرده گذاری در تلاش بوده است تا سامانه جامع توزیع 
ســود را در اختیار داشته باشد و از این طریق سودهای 
شــرکت بورس و فرابورس که در کدال اعلام می شود 

را به حساب سهامداران پرداخت کند.
مدیر سیستم های تسویه و پرداخت شرکت سپرده گذاری 
مرکزی با بیان اینکه شــرکت سپرده گذاری به دنبال 
این است تا سهامداران دیگر برای دریافت سود نقدی 
به صورت ســنتی اقدام نکنند، گفت: عده ای نسبت به 
دریافت سود اطلاعاتی پیدا نمی کنند یا حتی برخی از 
ســودها به دلیل پایین بودن رقم آنها توجیه اقتصادی 
برای پیگیری ســود ندارد.وی ادامه داد: ســهامدارانی 
که در سامانه سجام ثبت نام کرده باشند، اطلاعاتشان 
در اختیار شــرکت ســپرده گذاری قرار می گیرد تا سود 

شرکت ها به حسابشان پرداخت شــود و تاکنون سود 
130 شــرکت که دارای ســهامداران زیادی بوده اند، 
پرداخت شــده است.قشمی خاطرنشــان کرد: بعد از 
برگزاری مجامع عمومی شرکت ها، اگر سودی در این 
جلسه مصوب شده باشد، شرکت ها به مدت هشت ماه 

فرصت دارند تا سود اعلام شده را پرداخت کنند.
مدیــر سیســتم های تســویه و پرداخــت شــرکت 
ســپرده گذاری مرکزی اظهار داشــت: در یک ســال 
گذشته شرکت هایی که به دنبال پرداخت سود از طریق 
شــرکت سپرده گذاری بودند، مبلغ را به حساب شرکت 
واریز کردند و در انتها مبلغ مدنظر به حساب مشمولان 
ســهامداران پرداخت شده است.وی تاکید کرد: اکنون 
95 درصد از ســهامداران هر شرکتی سجامی شده اند؛ 
بنابراین سامانه سجام بهترین روش برای پرداخت سود 

شرکت ها محسوب می شود.

 1۴ از   ۲0۲5 سـال  تـا  دارد  نظـر  در  رنـو 
خودروی برقی رونمایی کند.

بـه گزارش اتفاقیه به نقل از اتوکار، شـرکت رنو اعلام 
کـرد لوگـوی جدیـد کـه بـرای نخسـتین بار بـر روی 
یـک نمونـه اولیه خـودروی برقـی مدل پنـج رونمایی 
شـد، بـه تدریـج و تـا سـال ۲0۲۴ بـر روی تمامـی 
محصـولات ایـن شـرکت مـورد اسـتفاده قـرار خواهد 
گرفـت. همچنیـن به گفته رنـو تمرکز این خودروسـاز 
در اینـده بـر روی تولیـد و توسـعه خودروهـای برقـی 
خواهـد بـود. بوگوی جدیـد که به شـکل دو الماس در 
هـم رفتـه اسـت دارای یک طراحی سـه بعدی اسـت 
 کـه اسـتفاده از آن را بر روی خودروهـای برقی زیباتر 
صـورت  بـه  کـه  جدیـد   5 رنـو  سـازد.خودرو  مـی 

قبلـی  نسـل  جایگزیـن  شـد  خواهـد  تولیـد  برقـی 
مـی شـود کـه یکـی از نوسـتالژیک تریـن تولیـدات 
مدیرعامـل  ویـدال-  شـود.ژیل  مـی  محسـوب  رنـو 
رنـو- بـا بیـان اینکه بازخـورد خوبـی از مشـتریان در 
خصـوص لوگـوی جدیـد گرفتـه شـده اسـت، افـزود: 
رنـو خـود را آمـاده دسـتیابی بـه اهـداف جدیـد مـی 
 کنـد و بایـد خـود را بـا نیازهـای جدیـد بـازار وفـق 
رنـو  شـرکت  جدیـد  اسـتراتژی  راسـتای  دهیـم.در 
بـرای ورود جـدی تـر بـه عرصـه خودروهـای برقـی 
قـرار اسـت تا سـال ۲0۲5 ایـن شـرکت 1۴ خودروی 
برقـی رونمایـی کنـد کـه از ایـن تعـداد هفـت خودرو 
بـه صـورت کامل برقـی و هفت خودرو نیـز هیبریدی 
خواهنـد بـود. از آنجایی که کشـورهای عضـو اتحادیه 

اروپـا در سـال هـای اخیر مشـوق هـای زیـادی برای 
خودروهـای برقـی در نظـر گرفتـه انـد و بـزرگ ترین 
بـازار رنـو نیـز کشـورهای اروپایـی هسـتند، توسـعه 
خودروهـای برقـی نقش مهمی در تضمین سـودآوری 
ایـن شـرکت در اینـده خواهـد داشـت.لوگوی جدیـد 
رنـو که بیشـتر بـرای خودروهـای برقی طراحی شـده 
اسـت نهمیـن لوگوی این شـرکت از زمان تاسیسـش 
در سـال 19۲5 میـلادی تاکنون محسـوب می شـود. 
لوگـو به شـکل الماس در چهار مرحلـه در محصولات 
ایـن شـرکت مـورد اسـتفاده قـرار گرفـت و لوگـوی 
رونمایـی شـده الهـام گرفتـه از لوگوی محبوب سـال 
19۷۲ اسـت که بـرای حدود ۲0 سـال در محصولات 

ایـن شـرکت مورد اسـتفاده قـرار مـی گرفت.

کارشناس صنعت دامپروری ناتوانی دامداران 
در خرید نهاده که منجر به پیش فروش دام به 
سلف خران می شود راعامل گرانی مواد پروتئینی اعلام 
این  حل  برای  ما  پیشنهادات  به  کردوگفت:متاسفانه 

مشکلات توجه نشد.
ســعید سلطانی سروســتانی در گفتگو با خبرنگار مهر 
دربــاره اظهارات اخیــر رهبر انقلاب کــه گرانی ها و 
مشــکلات معیشــتی مردم را »غُصه بزرگ« توصیف 
کردنــد، درباره علت گرانی گوشــت قرمــز علیرغم 
تولید قابل توجه در داخل کشــور گفت: مقصر اصلی 
گرانی های اخیر در حوزه کالاهای اساســی خود دولت 
است؛ متأســفانه دولتمردان برنامه ریزی درستی برای 
تولید و توزیع محصولات کشــاورزی از جمله گوشت، 
مرغ و انواع میوه ندارند؛ با دخالت هایشــان نمی گذارند 
بخــش خصوصی کار خودش را بکند؛ خودشــان هم 

درست برنامه ریزی نمی کنند.
این تولیدکننده تصریح کرد: اگر برنامه ریزی درســتی 
برای تولید باشد و دولت از تولیدکنندگان و تشکل های 
آنها حمایت کند آنان ناچار به فروش محصول خود به 
واســطه ها و دلالان نخواهند بود تا جایی که دلالان 
کنترل بازار را بر عهده بگیرند و از این طریق به تولید 

کننده و مصرف کننده اجحاف شود.
ســلطانی اضافه کرد: در حوزه تولید گوشت قرمز بهره 
وری ما نســبت به متوسط دنیا پایین است و متأسفانه 
دولتمــردان تاکنون اقــدام مؤثری بــرای بهبود این 

وضعیت انجام نداده اند.
خرداد ماه گذشــته طرح تأمین تولید گوشــت قرمز از 
منابع داخلی از طریــق افزایش بهره وری را تدوین و 
برای مســئولان ذیربط و کلیه اعضــا کارگروه تنظیم 
بازار نیز ارسال کردیم اما متأسفانه هیچکس پاسخ و یا 

نظری درباره آن ارائه نکرد.
وی ادامه داد: با توجه به وابســتگی کشور به واردات 
نهاده های دامی، بهبود تغذیه و ضریب تبدیل خوراك 
دام نیز از جمله کارهایی است که باید معاونت امور دام 
وزارت جهاد کشــاورزی، آن را به طور جدی در دستور 
کار قــرار می داد.وی درباره طرح پیشــنهادی توضیح 
داد: براساس این طرح بین اتحادیه سراسری دامداران 
کشور، دامدارانی که پروانه فعالیت و آمادگی داشتند و 
یک دســتگاه دولتی مثل شرکت پشتیبانی امور دام یا 
وزارت صمت، قراردادی منعقد می شد که در درجه اول 
نقدینگی مورد نیاز دامداران با ارائه تســهیلات به آنان 
تأمین می شــد و در ازای این کار، دامداران نیز متعهد 
می شدند که گوشت تولیدی خود را با قیمت مشخص 
تحویل دهند.سلطانی گفت: این تحویل گوشت زمانی 
که دام به وزن واقعی می رسید، انجام می شد تا عرضه 
در وزن کــم صورت نگیرد که دامدار متضرر شــود یا 
اینکــه وزن دام به اندازه ای بالا بــرود که کیفیت آن 

کاهش یابد.
وی ادامه داد: همچنین بر اساس این طرح، دام ها تحت 
نظر کارشناسان مجرب قرار می گرفتند تا خوراك آنها 
کنترل شــود و بهبود تغذیه دام انجام گیرد که افزایش 

بهــره وری و بهبود ضریب تبدیــل اتفاق بیفتد ضمن 
اینکه دام، واکســن ها و داروهای مــورد نیاز را نیز به 

موقع و به اندازه مناسب دریافت کند.
ســلطانی با بیان اینکه وزارت جهاد کشاورزی به جای 
توجه به امور فوق، درگیر امور ســامانه بازارگاه شــده 
اســت، گفت: بنده برای واحد خــودم در تاریخ 5 و 6 
شــهریور 1399 دو محمولــه 15 تنی جو از ســامانه 
بازارگاه خریــداری کردم و بعداً از طریق جهاد به بنده 
اعلام شــد که درهمان تاریخ مقــدار 93۴ تن جو از 
سامانه به نام بنده خریداری شده در حالی که من از آن 

کاملًا بی خبر بودم.
شــهریور ماه امسال، به نام بنده و دو واحد دیگر، جمعاً 
سه هزارتن نهاده از سامانه خریداری شده بدون اینکه 

ما در جریان باشیم
وی ادامه داد: در همــان روز به نام بنده و به نام یک 
واحد مرغ مادر و به نــام یک واحد تأمین خوراك دام 
در شهرستان سروستان استان فارس جمعاً سه هزارتن 
نهاده از سامانه خریداری شده بدون اینکه ما در جریان 

باشیم.
سلطانی با بیان اینکه این خرید تنها می تواند توسط خود 
خریدار که کد دسترسی به سامانه را دارد، انجام شود، 
افزود: بجز واحد تولیدی، کســانی که امکان دسترسی 
به ســامانه را دارند امکان چنین تخلف گسترده ای را 
دارند. براین اساس انتظار می رود دستگاه های نظارتی 

متخلفان را شناسایی و مورد تعقیب قرار دهند.
ســلطانی با اشــاره به اینکه این موضوع را از طریق 
تمامی دستگاه های نظارتی و حتی معاونت امور دام و 
معاون بازرگانی وزارت جهاد کشاورزی پیگیری نموده 
اما تا کنون پاســخی دریافت نکــرده ام، گفت: نگران 
هستم در آینده، به اســتناد خریدهایی که انجام نداده 

ایم، درگیر پرداخت مالیات شویم!
 به تولیدکننده بی توجه هستند؛ نگاهشان به واردات 

است
وی تصریح کرد: متأســفانه دولت نه تنها برنامه ریزی 
درستی برای تولید و حمایت از آن ندارد، بلکه مایل به 
واگذاری اختیارات به بخش خصوصی و تشــکل ها نیز 

نیست و در کار آنها نیز دخالت می کند.
ســلطانی همچنین مسأله بعدی را عدم مدیریت تولید 
و توزیع عنــوان کرد و هر تصمیمــی هم که مربوط 
به سرنوشــت تولید کنندگان می باشــد بــدون نظر 

تشکل های آنها گرفته می شود.
وی بــا انتقاد از عدم توجه کافی بــه تولیدکنندگان و 
تولید داخل افزود: بارها شــاهد بودیم که در جلســات 
ستاد تنظیم بازار ساعت ها وقت صرف کردند و درباره 
گوشت وارداتی به کشور بحث کردند اما حاضر نشدند 
دو ساعت وقت بگذارند و درباره 900 هزار تن گوشت 
تولید داخل صحبت کنند و برای مشــکلات آن چاره 
اندیشــی نمایند.وقتی دولت به پیشنهادات تشکل های 
تولیدی که دلســوز تولید و بازار مصرف هستند، توجه 
نمی کنــد، دلالان پر و بال می گیرنــد؛ الان هم بازار 
گوشــت کاملًا به حال خود رها شــده و چوبداران که 

سلف خری می کنند، مدیریت آن را در دست گرفته اند
ســلطانی با اشــاره به بحث انباشــت دام و نارضایتی 
تولیدکننــدگان از این امــر، افزود: ما بــه وزیر جهاد 
کشاورزی پیشنهاد داده بودیم که کنسرسیومی متشکل 
از اتحادیه سراسری دامداران و سایر تشکل های ذیربط 
تشکیل شود که بتوانیم به جای قاچاق دام صادرات دام 
را به صورت قانونی از کشور انجام دهیم و در ازای آن 
نیز واردات انجام دهیم و گوشــت را ۲0 درصد کمتر از 
قیمت بازار در اختیار مصرف کنندگان قرار دهیم که باز 

هم کسی به این پیشنهاد توجه نکرد.
پشت پرده افزایش قیمت گوشت

وی درباره اینکه علت گرانی گوشــت چیست، توضیح 
داد: وقتی دولت به پیشنهادات تشکل های تولیدی که 
دلســوز تولید و بازار مصرف هســتند، توجه نمی کند، 
دلالان پر و بال می گیرند؛ الان هم بازار گوشت کاملًا 
به حال خود رها شده و چوبداران و سلف خران )کسانی 
کــه دام ها را از دامداران پیش خرید می کنند( مدیریت 

آن را در دست گرفته اند.
چوبداران دام ها را از دامــداران پیش خرید می کنند و 
بخشــی از بهای دام را نیز در قالــب خوراك و علوفه 
می پردازند؛ بعداً این دام ها را به دلالان می فروشــند و 
آنها نیز دام ها را تحویل کشــتارگاه می دهند؛ بعد از آن 
نیز گوشت یا به شکل لاشه و یا به صورت بسته بندی 
وارد بازار می شود که هر کدام از این حلقه ها درصدی 

به قیمت اضافه می کنند.
دولت بازار گوشت را رها کرده است

وی بــا بیان اینکه »در ذهن مردم جــا انداخته اند که 
در هر مناسبتی باید گوشــت را گران بخرند«، افزود: 
مقصر همه این مســائل مسئولان دولت هستند و دود 
آن نهایتاً به چشم تولیدکننده و مصرف کننده می رود. 
دولتی کــه تولیدکننده را رها کرده و به تشــکل آنها 
میــدان نمی دهد و به جای حمایــت، مدام در کار آنها 
دخالت می کند، باعث شــده تولیدکننــده در معرض 

نابودی قرار گیرد.
وی تصریح کرد: متأســفانه در روزهــای اخیر قیمت 
نهاده هــای دامی مجدداً افزایــش یافته و در بازار آزاد 
قیمت کنجاله ســویا به 16 هــزار تومان و ذرت و جو 
به 5 تا 6 هزار تومان رســیده است، در چنین شرایطی 
آیــا دامدار می تواند دام هایش را به چوبداران و دلالان 
تحویل ندهد؟ در این میان عده ای سواستفاده گر نیز با 
استفاده از روش های متقلبانه با عرضه نهاده ها در بازار 

آزاد بهره می برند.
دولت فقط باید ناظر باشد نه مداخله گر!

ســلطانی راهکار ســامان دادن به بازار مواد پروتئینی 
را واگذاری امور تولید و توزیع به تشــکل های تولیدی 
عنوان کرد و از دولت خواست دخالت دستگاه های زیر 
نظر خود را در این امور به حداقل برساند و تنها بر نقش 

نظارتی تمرکز کند.
وی اضافه کرد: در این صورت حلقه های واسط از بین 
می رود و قیمت برای مصرف کنندگان متعادل می شود 

ضمن اینکه تولیدکننده نیز نجات پیدا خواهد کرد.

سیاه و سفید کارنامه مجلس در اصلاح لایحه بودجه ۱۴۰۰

مبلغ واریز شده به حساب سهامداران، ارتباطی به سود سهام عدالت ندارد

رنو هم سراغ خودروهای برقی می رود

چه عواملی منجر به گرانی گوشت شد؟

عضو شورای عالی كار خبر داد؛

پیشنهاد نمايندگان كارگری برای 
افزايش ۲ میلیون تومانی دستمزد

بیان  با  کار  عالی  شورای  عضو 
اینکه شورای عالی کار به زودی 
تشکیل می شود، گفت: پیشنهاد ما افزایش 
است  کارگران  دریافتی  تومانی  میلیون   ۲
چرا که دولت و کارفرماها این افزایش را در 

پایه مزد نمی پذیرند.
ناصــر چمنی در گفت و گــو با مهر افزود: 
طبق بررســی های صورت گرفته از سوی 
جامعه  خرید  قــدرت  کارگری،  نمایندگان 
کارگری از فروردین تا بهمن ماه سال جاری 
نسبت به سال گذشته یک میلیون و 995 
هزار تومان کاهش یافته اســت. بنابراین 

مــا به دنبــال پر کردن ایــن خلأ و حفظ 
قدرت خرید هســتیم.وی ادامه داد: انتظار 
داریم دولت به عنــوان کارفرمای بزرگ، 
در جلســه امروز نقش بــی طرفانه خود را 
ایفا و یک تصمیم منطقی بگیرد. در جلسه 
قبلی پیشنهاد دولت برای افزایش پایه مزد 
رقمــی بالاتر از ۲5 درصــد بود که با رقم 
پیشنهادی ما فاصله دارد؛ امیدواریم امروز 
بتوانیم به یک نتیجه برســیم و در صورت 
عدم دســتیابی به توافق، جلسه بعدی باید 
فردا برگزار شود چراکه تجربه سال گذشته 
نشان داد تأخیر در برگزار جلسات و موکول 

کردن به آخر سال جامعه را ملتهب می کند.
چمنی گفت: پایــه حقوق مهم ترین هدف 
ماســت و ما امسال به جای درصد افزایش 
حقــوق، روی ریال افزایش حقوق صحبت 
می کنیم چراکــه وقتی از درصد حرف زده 
می شــود کســانی که به وضعیت دستمزد 
آگاهی ندارند، فکر می کنند قرار است چند 
میلیون به دستمزد اضافه شود در حالی که 
به عنوان مثال افزایش 50 درصدی حداقل 
دســتمزد، منجر به افزایش تنها 900 هزار 
تومانی حقوق می شود. بنابراین نمایندگان 
کارگری امســال بر اســاس ریال مذاکره 

می کنند.عضو کارگری شــورای عالی کار 
افزود: افزایش پایه مدنظر ماســت ولی با 
توجه به اینکه دولت و کارفرماها افزایش ۲ 
میلیــون تومانی را در پایه مزد نمی پذیرند، 
پیشــنهاد ما این اســت که این دو میلیون 
تومان با تمرکز بیشــتر در پایه، در مجموع 

به حقوق کارگر اضافه شود.
وی تصریح کرد: نمی توان به صورت دقیق 
در مورد پیشنهادات و اعداد اعلام شده در 
جلســات صحبت کرد زیرا تجربه گذشته 
نشــان داده که انتشــار این اعداد فقط به 

ضرر جامعه کارگری است.
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سفیر سوریه در مسکو: انتقال بشار اسد و همسرش به روسیه برای درمان کرونا 
صحت ندارد

سـخنگوی ریاسـت جمهوری سـوریه گفته اسـت حـال هـر دوی آنها »باثبات« اسـت و 
آنهـا بـه وظایـف خود ادامه می دهند. سـفیر سـوریه در روسـیه گزارش ها در مـورد انتقال 
بشـار اسـد، رئیس جمهـوری سـوریه بـه مسـکو بـرای درمـان کرونـا را رد کـرده اسـت. 
ریاض حداد، سـفیر سـوریه در مسـکو به خبرگزاری اسـپوتنیک گفته اسـت بشـار اسد در 
سـوریه اسـت و ادعاهـا در مـورد »وضعیـت نامسـاعد« او را تکذیب کرده اسـت. گزارش  
برخـی رسـانه های عربی حاکی از آن بوده که بشـار اسـد و همسـرش بـه دلیل »وخامت 

حـال« و بـرای درمـان »فوری« به مسـکو منتقل شـده اند.

درخواست نیکزاد از آذری جهرمی: به پیشنهاد های ما گوش کن!
علـی نیکـزاد، نایب رییس مجلس شـورای اسـلامی پیش از ظهر امروز شـنبه در مراسـم 
رونمایـی از چهارمیـن سـایت نسـل پنجـم همـراه اول در بـاغ کتـاب تهران، گفـت: اگر 
شـبکه ملـی اطلاعات داشـته باشـیم، اینترنت امـن خواهیم داشـت و نیاز بـه رفت و آمد 
در شـبکه های خارجـی نداریـم. وی ادامـه داد: بایـد اهتمـام جـدی بـه موضـوع اینترنت 
امـن، سـالم و پرسـرعت تـوام بـا عدالت در کشـور داشـته باشـیم. کرونا مسـوولان را از 
غفلـت بیـدار کـرد و آموزش عالـی و آمـوزش و پـرورش متوجه اهمیت فضـای مجازی 
شـدند. وی افـزود: آسـیب پذیـری فضـای مجـازی آنجاسـت کـه بـدون آنکـه اختیاری 
از خـود داشـته باشـیم، بـرای مـا حکمرانـی می کننـد و کسـانی کـه فضـای مجـازی را 
در دنیـا پیـش می برنـد، بـا ارزش هـای خودشـان و تعمـدا کار را پیـش می برنـد. نیکـزاد 
خاطرنشـان کرد: اجرای شـبکه ملی اطلاعات از برنامه عقب اسـت و کمیسـیون صنایع 
و وزارت ارتباطـات در تحقـق شـبکه ملـی اطلاعـات کـم کاری کـرده انـد؛ اگرچه یکی 
از دغدغـه هـای رئیـس کمیسـیون صنایـع، شـبکه ملـی اطلاعات اسـت. نایـب رییس 
مجلـس شـورای اسـلامی در پایـان تاکیـد کـرد: درخواسـت دارم کـه آقـای جهرمی به 

پیشـنهادهای ما گـوش کند.3

بخشدار مرکزی ایذه: برای برگزاری یک مراسم عروسی، دهیار ما را تهدید به مرگ 
کردند

بخشـدار مرکـزی ایـذه از عـدم همـکاری برخـی روسـتاییان در عـدم برگـزاری مراسـم 
جمعـی عروسـی و تهدیـد دهیـاران خبـر داد.در پـی شـیوع گسـترده کرونـا و تعطیلـی 
یک سـاله تالارهـای عروسـی در کشـور، به تازگـی برخـی از خانواده هـا بـدون توجـه بـه 
شـرایط موجـود، اقـدام بـه برگزاری مراسـمات جشـن در فضای بـاز می کننـد. تازه ترین 
اخبـاری کـه از شهرسـتان ایـذه رسـیده اسـت، از برگـزاری مراسـمات جشـن در کنـار 
تـالاب بنـدان حکایـت دارد. سـبزعلی زاده بخشـدار مرکـزی ایـذه گفت: تمـام تلاش ما 
در کنتـرل و جلوگیـری از برگـزاری این گونـه مراسـمات اسـت، امـا نمی توانیـم بـا مردم 
درگیـر شـویم. در بسـیاری مواقـع مردم واقعـا رعایت نمی کننـد. به عنوان مثـال وقتی ما 
ورودی هـای تـالاب بنـدان را می بندیـم و افرادی برای برگزاری یک مراسـم عروسـی با 
لجاجـت تمـام اقـدام بـه برداشـتن موانع کـرده و حتـی دهیار مـا را تهدیـد می کنند، چه 
کسـی مقصـر اسـت؟ وی افـزود: شـاید تصورش سـخت باشـد که بـرای برگـزاری یک 
مراسـم عروسـی در کنار شـط بنُـدان، دهیار مـا را تهدید به مـرگ هم کرده انـد که برای 
کنتـرل اوضـاع اقدام بـه اعزام نیروهـای انتظامی کردیم. سـبزعلی زاده بیان کـرد: ما که 
نمی توانیـم بـا چنـد هـزار نفر درگیر شـویم، مـردم اگر جان خودشـان و عزیزانشـان مهم 

باشـد، رعایـت می کنند.

یارانه دلاری جای ریالی با »احمدی نژاد 14۰۰«!
روزنامـه اعتمـاد ردبـاره اظهـارات جدیـد احمدی نـژاد دربـاره یارانه هـا نوشـت: آنچـه 
امـا شـاید از تمامـی آنچـه تـا اینجـای کار گفتیـم، بـه  قـول معـروف و آن طـور کـه در 
ادبیـات سیاسـی مـا مصطلـح شـده، »احمدی نژادی«تر اسـت، اظهارات شـخص محمود 
احمدی نـژاد اسـت. مـردی کـه زمانـی با شـعار یارانـه نقـدی و کمک های معیشـتی وارد 
کارزار انتخابـات ریاسـت جمهوری شـد و حـالا در آسـتانه انتخاباتـی دیگـر، بـاز از ایـن 
دسـت شـعارها غافـل نشـده؛ البتـه او در عیـن حـال شـعارهای به اصطـلاح عامیانـه اش 
را بـه روز کـرده و آنهـا را بـه نسـخه »احمدی نـژاد 1۴00« ارتقـا داده اسـت. او کـه اخیرا 
مدعـی شـده »اگـر هدفمنـدی یارانه هـا صددرصد اجرا می شـد بـا قیمت های امـروز ۲.5 
میلیـون تومـان در مـاه به هر ایرانی می رسـید«، با اشـاره بـه ارزش یارانه نقـدی ۴5 هزار 
تومانـی در زمـان ریاسـت جمهوری خـود گفته اسـت کـه بر این مبنـا باید امـروز ۴0 دلار 
یارانـه پرداخـت می شـد. اینکـه یارانـه ۴0 دلاری در عمـل بـه شـعار انتخاباتـی او تبدیل 
خواهـد شـد یا دیگر اصولگرایـان با گرته بـرداری از الگوهای تبلیغاتـی او، وارد گود رقابت 
می شـوند امـا پرسشـی اسـت کـه پاسـخ آن را احتمالا نـه شـخص احمدی نـژاد می داند، 
نـه دیگـر کاندیداهـای احتمالی محافظـه کار. چه آنکه پاسـخ به این پرسـش در گرو نظر 
6 فقیـه و 6 حقوقـدان شـورای نگهبـان اسـت و اینکـه نظارت اسـتصوابی چه  کسـانی را 

مجـاز بـه حضـور در صحنـه انتخابـات می داند.

تحلیل منتجب نیا از کاندیداتوری ظریف
دبیـرکل حـزب جمهوریـت ایـران اسـلامی معتقد اسـت کـه ظریف بیـن اکثریـت مردم 
موقعیـت ممتـازی دارد و بـرای خـود محبوبیـت و مقبولیـت ایجـاد کـرده است.رسـول 
منتجـب نیـا در گفـت و گـو بـا ایسـنا، در تحلیـل شـرایط محمدجـواد ظریف و اسـحاق 
جهانگیـری بـرای کاندیداتـوری در انتخابات ریاسـت جمهـوری، اظهار کـرد: ظریف بین 
اکثریـت مـردم موقعیـت ممتـازی دارد و بـرای خـود محبوبیـت و مقبولیـت ایجـاد کرده 
اسـت. وی فـردی مـودب، بـا فرهنـگ، دیپلمات کارکشـته، دلسـوز و مورد اعتماد اسـت. 
تردیـد نـدارم اگـر وارد انتخابـات شـود، شـور و هیجـان انتخاباتـی ایجاد می شـود و حد 
نصـاب رای بـالا مـی رود و از ایـن جهـت به نفـع نظام اسـت.وی ادامه داد: افـرادی مثل 
جهانگیـری موقعیـت، ویژگـی هـا، مقبولیـت و محبوبیـت ظریـف را ندارند. مردم نسـبت 
بـه افـرادی مثـل جهانگیـری به دلیـل عملکـرد دولـت، نارضایتـی دارند و ممکن اسـت 
حضـور آنهـا بـرای مـردم دافعـه هم داشـته باشـد.این فعال سیاسـی با اشـاره بـه این که 
»در انتخابـات بـه افـرادی نیازمندیم کـه قدرت مدیریت، برنامه و تجربه داشـته باشـند«، 
تصریـح کـرد: ظریـف فـردی دیپلمات اسـت که مـی تواند دیپلماسـی کشـور را به پیش 
ببرد. ممکن اسـت افراد دیگری تجربه اجرایی بیشـتری نسـبت به ظریف داشـته باشـند، 
امـا جاذبـه ظریـف را ندارنـد.وی ادامـه داد: توصیـه مـن بـه اصـلاح طلبـان ایـن اسـت 
کـه ابتـدا بجـای پرداختـن به مصادیق، شـاخص هـا، معیارهـا و ویژگی هـای لازم برای 
رییـس جمهـور را اسـتخراج کـرده و افـراد را براسـاس این شـاخص ها بسـنجند، در غیر 
ایـن صـورت معرفـی زودهنـگام مصادیق موجب تشـتت می شـود. شـرایط کشـور ویژه 
و شـرایط اقتصـادی پیچیـده بـوده و مشـکلات زیـادی وجود دارد و هرکسـی نمـی تواند 

از پـس مشـکلات برآید.

پشت پرده طرح کاندیداتوری لاریجانی توسط جبهه اصلاحات از نگاه جواد امام
یـک فعـال سیاسـی اصـلاح طلـب بـا اشـاره بـه حواشـی کاندیداتـوری حسـن خمینـی 

اظهـار کـرد: مطرح شـدن اسـم حسـن خمینـی خـواب را از چشـمان بعضی افـراد گرفته 
اسـت.»جواد امـام«، فعـال سیاسـی اصـلاح طلـب، در گفـت و گـو بـا برنـا در رابطـه بـا 
حواشـی اخیـر در مـورد احتمال حضـور لاریجانـی در اردوگاه اصلاح طلبـی گفت: به نظر 
مـی رسـد طـرح کاندیداتـوری لاریجانی توسـط جبهه اصلاحـات رفتارهای رقیب باشـد 
و بخاطـر تخریـب اصـلاح طلبـان مطرح می شـود. ایـن اخبار و شـایعات توسـط جریان 
رقیـب تولیـد و پخـش می شـود و مـی خواهند مـردم را تحریـک کنند تا اصـلاح طلبان 
مجـددا بـه سـراغ کاندیـدا نیابتـی بروند و یـا از جریان هایـی که ربطی به اصـلاح طلبان 
ندارنـد حمایـت کننـد. ایـن اخبـار اساسـا صحیح نیسـت و توسـط برخـی از افـراد مطرح 
می شـود.او افـزود: دیـدار خاتمـی و لاریجانـی در ایـن رابطـه هیـچ وقـت اتفـاق نیفتاده 
اسـت. اگـر شـائبه ای هم در مـورد تصمیم حـزب کارگزاران در این باره باشـد، مرعشـی 
سـخنگوی کارگـزاران نیـز ایـن بحـث را کامـلا رد کرده اسـت. کارگـزاران نیـز عضوی 
از جبهـه اصلاحـات بـوده و هنـوز واکنـش متفاوتـی رخ نـداده اسـت و بـه مرحلـه پیش 
داوری نرسـیده ایـم.او بـا اشـاره بـه تشـدد آرا اصلاح طلبـان در برخـی انتخابـات اضافه 
کـرد: در مـورد انتخابـات ۸۴ بحـث هایـی وجـود دارد و سـرجمع آرا بـه نفع ما بـود و اگر 
بـا تعـدد کاندیـدا وارد نشـده بودیـم، قطعـا اصلاح طلبـی پیروز میـدان بود ولـی در مورد 

۸۸ اینطـور نبود.
فریدون عباسی: نیاز به دولت نخبگانی داریم

رئیـس کمیسـیون انـرژی مجلـس شـورای اسـلامی تاکیـد کـرد: مـا نیـاز بـه  دولـت 
نخبگانـی داریم تا با مسـائل گوناگون کشـور، مواجهـه علمی کند.فریدون عباسـی دوانی 
نماینـده مـردم کازرون در مجلـس شـورای اسـلامی در صفحه شـخصی خـود در توئیتر، 
نوشت:»مشـکلات امـروز و فـردای کشـور بایـد  عالمانه حل شـود و این دانشـگاه اسـت 
کـه بایـد ببیند عیب در کجاسـت و علم نافع که حل المسـائل کشـور اسـت را تولید کند.

قطعـا مشـکلات کشـور با حضـور نخبـگان در راس مدیریتـی و اجرایی حل خواهد شـد. 
مـا نیـاز بـه  دولـت نخبگانی داریـم تا با مسـائل گوناگـون کشـور، مواجهه علمـی کند.«

نظر سخنگوی جمعیت رهپویان درباره کاندیداتوری سعید محمد
سـخنگوی جمعیت رهپویان در خصوص ناشـناخته بودن سـردار محمـد، گفت: نباید 
فرمـان اداره کشـور علی  الخصـوص نظـام جمهوری اسـلامی را به دسـت افرادی که 
خودشـان، سوابقشـان، تیم شـان، اطرافیان شـان و مواضع شـان مشـخص و شـناخته 
شـده نیسـت، بدهیم.حجت الاسـلام سـیدمحمدصادق کاظمـی در گفت وگـو بـا ایلنا 
درخصـوص حضـور نظامیـان در انتخابـات بـا توجـه بـه اسـتعفای سـردار محمـد از 
فرماندهـی قـرارگاه خاتم الانبیـا بـه همیـن منظـور، گفـت: مـن یـک نکتـه کلی به 
شـما بگویـم، اگـر نظامیـان منع قانونی بـرای حضـور در انتخابات ریاسـت جمهوری 
دارنـد حتمـا بایـد قانـون اعمال شـود؛ اما اگـر در قانـون منعـی ندارند، چـه اصراری 
داریـد کـه شـرکت نکنند. ایـن را به صـورت کلی در مـورد همه افـراد نظامی عرض 
می کنـم کـه مـلاك بایـد قانون باشـد.وی در پاسـخ به این سـوال که » بـا توجه به 
ناشـناخته بـودن آقـای محمد بـرای مردم و فضای سیاسـی ایـن نگرانی وجـود دارد 
کـه احمدی نـژاد تکرار شـود«، اظهار داشـت: ما یک مشـکلی در سـاختار سیاسـی و 
انتخابـات کشـور داریـم و آن اینکه متاسـفانه یـک سـازوکاری وجود ندراد کـه افراد 
را موظـف کنـد کـه خود را کامـل به مردم معرفی کنند.سـخنگوی جمعیـت رهپویان 
در ادامـه اظهـار داشـت: قطعـا همینطـور اسـت کـه در سـوال اشـاره کردیـد، نبایـد 
فرمـان اداره کشـور علی  الخصـوص نظـام جمهوری اسـلامی را به دسـت افرادی که 
خودشـان، سوابقشـان، تیم شـان، اطرافیان شـان و مواضع شـان مشـخص و شـناخته 

شـده نیسـت، بدهیم؛ به عبارت دیگر کلیت حرف شـما صحیح اسـت.کاظمی افزود: 
چـه آقـای محمـد و چه هـر کاندیدای جـوان دیگـری، قطعـا موظف اند خودشـان را 
در ایـن چنـد مـاه باقـی مانـده به خوبـی بـه مـردم معرفی کننـد. اگـر در ایـن زمینه 
اشـکال یـا نقصی داشـته باشـند قطعـا حضورشـان در انتخابـات خوب نیسـت. یعنی 
آقـای محمـد تا الان سرشـناس و شـناخته شـده نبـوده و اینکه اطرافیان ایشـان چه 
کسـانی هسـتند یا اعتقادات ایشـان چیسـت، محل سـوال اسـت اما فرصت دارد خود 
را معرفـی کنـد، اگـر توانسـت ایـن کار را انجـام دهد خب یـک گزینه قابل بررسـی 
اسـت امـا اگـر نتوانسـت هـم شـورای ائتـلاف و هم مـردم نباید به کسـی کـه مورد 
شـناخت نیسـت، اعتمـاد کنـد. این یک قاعده کلی اسـت نـه فقط ایشـان، درباره هر 

گزینـه دیگـری هم همینطور اسـت.

ثبت نام فرزند شهید صیاد شیرازی برای انتخابات شوراها
مهـدی صیـاد شـیرازی فرزنـد شـهید صیـاد شـیرازی صبـح امروز)شـنبه( بـا حضـور در 
سـاختمان شـماره ۲ فرمانـداری تهـران در انتخابات ششـمین دوره شـورای شـهر تهران 
ثبـت نـام کـرد.وی در جمع خبرنگاران در پاسـخ به مهـر، درباره حضور خـود در انتخابات 
شـوراها، گفت:حضـور بنـده در ایـن عرصه فراجناحـی و فراحزبـی و در چارچـوب اهداف 
نظـام و انقـلاب است.صیادشـیرازی با اعـلام اینکه در حوزه حکمرانی شـهر تهران برنامه 
هـای کوتـاه مـدت، میـان مـدت و بلنـد مـدت داریـم، افـزود: ایـن برنامه هـا در تئـوری 
شـخص بنـده اسـت و البته بـا عزیزان جوان همچون تشـکل »نسـل نو« هـم در تعامل 
و ارتبـاط هسـتیم و ایـن تئـوری نیـز کـه بـه آن اشـاره شـد، در راسـتای بیانیـه گام دوم 
انقـلاب اسـت.عضو هیئـت موسـس تشـکل تـازه تاسـیس نسـل نو در پاسـخ به سـوال 
دیگـر مهـر کـه اگر از طرف شـورای ائتلاف دعوت شـوید، در فهرسـت این شـورا حضور 
پیـدا می کنیـد یـا مسـتقل وارد عرصه انتخابات می شـوید؟ گفـت: دعوت شـورای ائتلاف 
یـا مجموعه هـای مرتبـط با انقلاب را بررسـی و در زمـان معین خود اعـلام خواهیم کرد.

حق شناس: کاندیداتوری عارف در نهاد اجماع ساز بررسی می شود
یـک چهـره سیاسـی اصـلاح طلب گفـت: عارف قبل از تشـکیل نهـاد اجماع سـاز اعلام 
کاندیداتـوری کـرد و طبیعـی اسـت کـه نهـاد اجمـاع سـاز در زمان بررسـی ها با شـکل 
گرفتـن رقابـت هـا، همـه نامزد های مطرح و معرفی شـده احـزاب را در مکانیسـم نهایی 

کـردن کاندیـدا قرار مـی دهد.

فرمانده سپاه هیچ صفحه ای در فضای مجازی ندارد
 روابـط عمومـی کل سـپاه در اطلاعیه ای اعلام کـرد: فرمانده کل سـپاه هیچگونه کانال 
و صفحـه رسـمی در شـبکه های اجتماعـی نـدارد و مواضع و دیدگاه های رسـمی ایشـان 
صرفـاً از طریـق سـایت سـپاه نیوز اعلام می شـود.به گـزارش پایگاه اطلاع رسـانی سـپاه 
پاسـداران انقـلاب اسـلامی، در پـی انتشـار برخـی اخبـار و اظهارنظرهـا در شـبکه های 
اجتماعی و ارجاع آن به صفحه منتسـب به سرلشـکر حسـین سـلامی فرمانده کل سـپاه، 
روابـط عمومـی کل سـپاه در اطلاعیـه ای با رد انتسـاب این صفحه بـه وی، تصریح کرد: 
همانگونه که در گذشـته نیز اعلام شـده اسـت، سپاه پاسـداران انقلاب اسلامی و فرمانده 
کل سـپاه هیچگونـه کانـال و صفحـه رسـمی در شـبکه های اجتماعی ندارنـد و صفحات 
منتسـب به سرلشـکر حسـین سـلامی فرمانده کل سـپاه در توئیتر و یا دیگر شـبکه های 

اجتماعی جعلی اسـت.
منبع: تابناک
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